
 1

Protokół Nr 28/08 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 
z dnia 16 września 2008 r. 

 
Ad. 1 
 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek, który powitał członków 

Komisji oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
 
Obecni: 

• Przewodniczący:                                            Grzegorz Marszałek 

• Członkowie:                                                    Leszek Kamiński 

                                                                               Zdzisław Kowalczyk 

                                                                               Kazimierz Musielak  

                                                                               El żbieta Palka 

                                                                               Stanis ław Zaremba 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 
Zaproszeni goście: 

• Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński, 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora, 

• Dyrektor SP ZOZ Pan Piotr Miadziołko 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia komisji. 

W wyniku głosowania porządek został przyjęty głosami 6 „za”. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił protokół nr 27/08 z posiedzenia komisji. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty głosami 6 „za”. 

 

Ad. 5 a) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia zmian 

w statucie Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 

Dyrektor SP ZOZ Pan Piotr Miadziołko przedstawił proponowane zmiany do Statutu SP ZOZ. 

Proponuje dodać w § 8 pkt 7 w brzmieniu „ambulatoryjnych świadczeń specjalistycznych,” czyli 

poradnie specjalistyczne. Na dzień dzisiejszy w gostyńskim szpitalu nie działają żadne poradnie 

specjalistyczne, obecnie planuje się pozyskanie środków finansowych na działalność takich 

poradni. Większość pacjentów opuszczających szpital otrzymuje w karcie informacyjnej zalecenia 
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kontroli u specjalisty i w związku z tym są oni później pacjentami poradni specjalistycznych nie 

będących w strukturze szpitala. W tym roku NFZ ogłasza konkurs na nowe usługi, szpital zamierza 

utworzyć poradnię chirurgiczną, ginekologiczno- położniczą oraz zakontraktować poradnię 

gastroenterologicznej. W § 11 ust. 1 pkt 1 Statutu proponuje zastąpić nazwę „Zastępcy Dyrektora 

do Spraw Lecznictwa” nazwą „Zastępca Dyrektora ds. Medycznych”. Zmiana ta konieczna jest ze 

względu na zakres obowiązków, który powierzony zostanie zastępcy dyrektora- będzie on miał 

szerszy zakres niż tylko sprawy lecznictwa. Dyrektor poruszył sprawę opieki nocnej i świątecznej, 

którą w tej chwili na terenie powiatu sprawują trzy podmioty, w tym szpital w Rawiczu. Tymczasem 

pacjenci z rejonu Ponieca i tak zwracają się o poradę do lekarza w Poniecu. Zgodnie z wydanym 

kilka lat temu rozporządzeniem, pierwszeństwo do kontraktowania usług w zakresie podstawowej 

opieki zdrowotnej w porze nocnej oraz w okresie świątecznym mają lekarze rodzinni. Zapewnił,  

że w przypadku ogłoszenia konkursu na świadczenia w tym zakresie, szpital weźmie w nim udział. 

Dyrektor zawrócił też uwagę na problem związany z transportem sanitarnym, gdzie są 

przepychanki typu- kto ma wozić pacjentów do szpitala w Kościanie. Firma, która w tej chwili ma 

podpisany kontrakt na transport sanitarny twierdzi, że to leży w kwestii pogotowia. Następnie 

Dyrektor przedstawił zmiany dotyczące § 11 ust. 2, gdzie wymienione są działy podlegające 

bezpośrednio dyrektorowi. Zwrócił uwagę na wydzielenie działu marketingu i zamówień 

publicznych, który do tej pory podlegał pod kierownika działu technicznego. Dyrektor poinformował 

też o zmianach dotyczących § 12, gdzie w ust. 1 pkt 1 lit. b) jednostka „zespoły ratownictwa  

i transportu medycznego” zostaje zastąpiona nazwą „Dział Pomocy Doraźnej” a „dział przyjęć, 

pomocy doraźnej i wypisów” otrzymuje brzmienie „Izba Przyjęć”. Ta ostatnia zmiana jest 

szczególnie istotna przy kontraktowaniu usług na kolejny rok. Zmianie uległy też nazwy jednostek 

organizacyjnych o charakterze niemedycznym. Zmiany dotyczą również załącznika nr 2 do Statutu, 

gdzie punkt 2 „Zespoły ratownictwa i transportu medycznego” otrzymuje brzmienie „Dział Pomocy 

Doraźnej. 1. zespół wyjazdowy podstawowy pierwszy, 2. zespół wyjazdowy podstawowy drugi,  

3. zespół wyjazdowy specjalistyczny, 4. ambulatorium ogólne”. Ponadto punkt 8 „Dział przyjęć, 

pomocy doraźnej i wypisów” otrzymuje brzmienie „Izba Przyjęć”. W załączniku tym dodaje się też 

jako punkt 11. „Poradnie specjalistyczne- poradnia chirurgiczna, poradnia ginekologiczno- 

położnicza, poradnia gastroenterologiczna, poradnia ortopedyczna”. Omawiając sprawy związane 

z powstaniem poradni specjalistycznych poinformował, że poradnia ginekologiczna miałaby 

znajdować się w nowo wybudowanym łączniku przy oddziale ginekologiczno- położniczym, 

poradnia gastroenterologiczna w budynku szpitala na III piętrze budynku. Dyrektor powiedział, 

że szpital chce również zagospodarować budynek przychodni przy ul. Wrocławskiej, gdzie  

do niedawna mieściły się poradnie dla dzieci- w budynku tym miałaby funkcjonować rehabilitacja 

oraz fizykoterapia, które w tej chwili mieszczą się na III piętrze, co jest niewygodne dla pacjentów  

z nich korzystających. Ponadto w budynku tym miałaby mieścić się poradnia ortopedii oraz 

chirurgiczna.  

Dyrektor poinformował też o zamiarze uruchomienia szkoły rodzenia, która mieściłaby się przy 

oddziale w świetlicy, a zajęcia odbywałyby się raz w tygodniu. 
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Sekretarz Pan Leszek Maliński zapytał, czy zmiany dotyczące załącznika nr 2 Statutu SP ZOZ 

zostały zatwierdzone przez Radę Społeczną, gdyż zmiany te nie zostały ujęte w projekcie uchwały 

Rady Powiatu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że zmiany te zostały zaakceptowane przez Radę 

Społeczną i tylko przez niedopatrzenie nie znalazły się w projekcie uchwały. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński zwrócił się do Wicestarosty, aby podczas sesji Rady Powiatu 

zgłosił te zmiany jako poprawkę do projektu uchwały. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu do projektu uchwały  

w trzecim akapicie, pierwsza linia należy wykreślić słowo „nie”.  

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko poinformował, że zgodnie z Zarządzeniem Prezesa Narodowego 

Funduszu Zdrowia oddziały dla przewlekle chorych będą kontraktowane tylko do końca 2008 roku. 

Od przyszłego roku mają zastąpić je zakłady opiekuńczo- lecznicze, z tym, że nie wiadomo ile 

wynosić będzie stawka osobogodziny- prawdopodobnie ma być zbliżona do stawki obowiązującej 

w oddziałach dla przewlekle chorych. Ponadto, zgodnie z przepisami prawa, zakłady opiekuńczo – 

lecznicze mogą pobierać do 70 procent z renty lub emerytury pacjenta.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy wobec planowanych zmian w SP ZOZ wystarczy 

fachowej kadry. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko zapewnił, że cały czas prowadzi rozmowy z lekarzami na temat 

ich zatrudnienia w SP ZOZ. Podkreślił, że jego celem jest znalezienie lekarzy, którzy w szpitalu 

pracowaliby 5 dni w tygodniu, a nie przyjeżdżali tylko na jeden zabieg operacyjny w tygodniu.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy wobec zwiększonej liczby porodów został zakupiony 

nowy inkubator dla noworodków. Dodał, że miał zgłoszenia o przetransportowaniu dwóch rodzący 

kobiet do Poznania ze względu na brak inkubatorów w Gostyniu. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko odpowiedział, że w tej chwili zakupiono wysokiej jakości aparat 

KTG, inkubator, który jest znacznie droższy, zostanie zakupiony w terminie późniejszym.  

Radny Pan Leszek Kamiński zwrócił uwagę, że w gostyńskim szpitalu znajduje się wanna  

do porodów w wodzie. Zapytał, czy personel jest przeszkolony do tego typu porodów. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko wyjaśnił, że zainstalowana wanna jest zbyt wąska, aby mogły się 

w niej odbywać porody, może ona jedynie służyć rodzącym do zrelaksowania się. Ponadto zejście 

do wanny jest bardzo śliskie, co rodzi niebezpieczeństwo dla rodzących.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy uzyskane od pacjentów pieniądze, choć w części 

zostaną przeznaczone na polepszenie warunków w szpitalu w Poniecu. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko zwrócił uwagę, że nie wiadomo, jak po nowym roku będzie 

wyglądało obłożenie w ponieckim szpitalu, choć jego zdaniem, nie powinno ulec zmianie. 

Poinformował, że planuje w przyszłości przenieść oddział z Ponieca do Gostynia, gdyż warunki 

obecnie tam panujące są złe. W Gostyniu można utworzyć dla pacjentów pokoje dwu- trzy 

osobowe, gdzie tymczasem w Poniecu są pięcioosobowe bez możliwości przebudowy. Dodał,  

że należy wybrać- albo poprawa warunków w Poniecu, albo remont i przeniesienie oddziału  

do Gostynia.  
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Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił uwagę, że bez zarzutu jest stan łóżek oraz pościeli  

w ponieckim oddziale. Zapytał, ile miejsc planuje się zakontraktować na 2009 rok.  

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko powiedział, że o ilości miejsc ostatecznie zadecyduje NFZ,  

ale Dyrektor nie chciałby, aby tych miejsc było zbyt dużo. Chciałby uniknąć lokowania pacjentów 

na korytarzu. Jego zdanie obecna liczba miejsc byłaby optymalna. Dodał, że obecnie na miejsce  

w zakładzie opieki długoterminowej czeka się ok. pół roku.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał o personel oddziału w Poniecu. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko odpowiedział, że liczba personelu jest wystarczająca, nie planuje 

się nowych zatrudnień. 

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał o gabinet rehabilitacji działający w szpitalu. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko powiedział, że na dzień dzisiejszy gabinet rehabilitacji zostaje.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał o dział pomocy doraźnej i ambulatorium. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko wyjaśnił, że do ambulatorium mogą zgłaszać się pacjenci  

w nagłych przypadkach, będzie ono działać przy izbie przyjęć. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy poprawiła się sytuacja na izbie przyjęć, jeżeli chodzi 

o długość oczekiwania na lekarza. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko przyznał, że zna sytuację izby przyjęć oraz skargi jej dotyczące, 

m.in. o zbyt długie oczekiwanie na lekarza. Zapewnił, że będzie tę sprawę monitorował. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 
Wyniki głosowania: 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
 

Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek zaproponował, aby komisja zaopiniowała 
również projekt uchwały Rady w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Ośrodka 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu. W związku z powyższym złożył 
wniosek o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie pkt 5 b) o tej właśnie treści. 
Zmiana porządku została przyjęta w wyniku głosowania- 6 głosów „za”.  
 
Ad. 5 b) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Statutu 

Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu. 

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński przedstawił projekt uchwały rady. Poinformował,  

że proponowana zmiana dotyczy określenia siedziby Ośrodka wynikającej z przeniesienia 

jednostki do wyremontowanych pomieszczeń w budynku położonym w Gostyniu przy  

ul. Poznańskiej 200. Jednocześnie Zarząd proponuje zmianę zapisu dotyczącego kierowania 

Ośrodkiem, co umożliwi rozdzielenie funkcji Dyrektora Ośrodka i Geodety Powiatowego. Zgodnie  

z przepisami art. 21 ust. 1 pkt 2 i ust. 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005r. o finansach publicznych 
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Rada Powiatu posiada kompetencje do nadania i zmiany statutu powiatowej jednostce 

organizacyjnej. Dodał, że do tej pory funkcję Geodety Powiatowego pełnił dyrektor Ośrodka. 

Obecnie Zarząd Powiatu zamierza rozdzielić te dwie funkcje. 

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła się o udzielenie szerszej informacji na temat zmiany 

brzmienia § 3 Statutu.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że Starosta poprzez Geodetę Powiatowego wykonuje 

określone funkcje określone w ustawie- Prawo Geodezyjne i Kartograficzne. Ustawowo te zadania 

zostały przypisane zarówno Staroście jak i Geodecie Powiatowemu. Ośrodek ma zapewnić 

realizację kompetencji Geodety. Po rozdzieleniu funkcji dyrektora i geodety powiatowego, Geodeta 

musi być zatrudniony w Starostwie, a Ośrodek będzie zapewniał realizację funkcji geodety.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że jeżeli Ośrodek zapewni realizacje kompetencji 

geodety, to geodeta jest niepotrzebny. Zapytała, czy Ośrodek bierze odpowiedzialność za prace 

geodety, który może zlecić pracownikom ośrodka wykonanie pewnych zadań. Jak to możliwe, aby 

geodeta ludźmi Ośrodka wykonywał swoje kompetencje. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, ze Ośrodek wykonuje swoje zadania -a więc utrzymanie 

zasobu, prowadzenie ewidencji gruntów -a geodeta, zgodnie z przepisami prawa- swoje zadania. 

Geodeta odpowiada za gospodarowanie Powiatowym Funduszem Geodezyjno- Kartograficznym  

i aktualizację tych zasobów. Za te zadania nie jest odpowiedzialny Dyrektor, lecz Geodeta.  

Radna Pani Elżbieta Palka zauważyła, że jeżeli Geodeta nie uzyska wsparcia w Ośrodku, to jak 

będzie realizował zadania. Geodeta będzie zatrudniony w Starostwie wykonując swoje 

kompetencje ludźmi Ośrodka.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński powiedział, że tej pory tez tak było, z tym, że dyrektor Ośrodka 

był jednocześnie geodetą powiatowym.  

Radna Pani Elżbieta Palka powiedziała, iż rozumie, że powstanie nowe stanowisko. Zapytała, 

kto obejmie jedną z tych funkcji.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński powiedział, że stanowisko to zostało powierzone Panu 

Ryszardowi Jankowiakowi. Pani Barbara Nowacka Sykisz otrzymała wypowiedzenie umowy  

o pracę bez konieczności świadczenia pracy. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy doszło do konfliktu po posiedzeniu Komisji Budżetu, 

które miało miejsce w siedzibie Ośrodka. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że Starosta stwierdził, że całkowicie stracił 

zaufanie do Pani Dyrektor i nie może z nią dalej pracować.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy ma przez to rozumieć, że Pani Sykisz już tu nie 

pracuje. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że po każdej Komisji zdaje Staroście relacje z jej 

przebiegu oraz informuje o pytaniach, jakie miały miejsce. W tym przypadku poinformował również 

Starostę, Starosta kontaktował się z radnymi, niektórzy radni sami do niego dzwonili troszeczkę 

zbulwersowani wypowiedziami Pani Sykisz. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy Starosta kontaktował się ze swoimi kolegami. 
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Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, że nie umie powiedzieć, z kim dokładnie 

rozmawiał. Pani Sykisz została poproszona na rozmowę ze Starostą, w której również uczestniczył 

Sekretarz. Zaprzeczyła wszystkiemu, wobec czego Starosta stwierdził, że nie widzi możliwości 

dalszej współpracy i polecił przygotować odpowiednie dokumenty. Starosta zwrócił się również  

do Pana Romana Sikorskiego z pytaniem, czy zgodzi się pełnić obowiązki kierownika zakładu 

podczas nieobecności dyrektora ośrodka. Zaproponował też stanowisko Geodety Powiatowego 

Panu Ryszardowi Jankowiakowi. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o stanowisko dyrektora ośrodka.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że w tej chwili stanowisko to pozostaje nie 

obsadzone, gdyż rozstrzygnięcie w tej sprawie musi podjąć Rada Powiatu. Po wyrażeniu zgody  

na rozdzielenie funkcji zostanie ogłoszony konkurs na dyrektora ośrodka.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o osobę Pana Sikorskiego. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że Pan Roman Sikorski jest starszym geodetą 

pełniącym dziś obowiązki kierownika ośrodka.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał o wydarzenia, które miały miejsce na posiedzeniu 

Komisji Budżetu. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że Pani Sykisz mówiła członkom komisji nieprawdę.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy nieprawdą jest, że nie ma tam serwera. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński potwierdził. Dodał, że równie zdziwiony był informatyk 

zatrudniony w Ośrodku. W związku z tym, że Komisja Budżetu złożyła do Zarządu Powiatu 

wniosek w tej sprawie, Zarząd odpowiedział, że serwery mieszczące się w Ośrodku pracują cały 

czas. W starostwie znajdował się jedynie serwer zewnętrzny służący do udostępniania informacji 

geodezyjnej podmiotom przez internet. Było to związane z zaporą ogniową. Starostwo zakupiło 

zaporę ogniową w lipcu, natomiast przeniesienie tego na ul. Poznańską należało do zadań 

informatyka Ośrodka, który tego zadania nie wykonał. Sekretarz powiedział, że również nieprawdą 

było stwierdzenie, że nie brała udziału czasie przygotowania projektu, że nie konsultowano z nią 

prowadzonych remontów w budynku przy ul. Poznańskiej. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
zmiany Statutu Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej  
w Gostyniu. 
Wyniki głosowania: 4 głosy „za”, 2 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
 
Ad. 6) 
Komisja przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia- sprawdzenie 
bezpieczeństwa w placówkach oświatowych pod względem bezpieczeństwa fizycznego  
i psychologicznego uczniów. Komisja odbyła wizytację z Zespole Szkół Ogólnokształcących 
w Gostyniu, Zespole Szkół Zawodowych w Gostyniu oraz w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli.  
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Zespół Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu. 
Dyrektor Szkoły Pan Piotr Radojewski poinformował o pracach związanych z wymianą okien 

oraz remontem elewacji budynku szkoły a także z trwającymi pracami przy budowie sali 

gimnastycznej.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał o wykonawcę, który poprzednio wykonywał elewację 

budynku.  

Dyrektor Pan Piotr Radojewski wyjaśnił, że elewacja była wykonywana w 1994 roku na zlecenie 

absolwentów, w związku z planowanym zjazdem, przez Pana Wytykowskiego. Prace polegały na 

odnowieniu elewacji poprzez malowanie. Obecnie stary tynk jest zbijany, choć nie w całości lecz  

w 80%. Dyrektor zwrócił uwagę, że z uwagi na brak środków nie zostanie wykonana opaska 

pionową. Część okien klas lekcyjnych mieści się na przyziemiu, przez co wilgoć przenika i tynk 

może odchodzić. 

Radny Pan Leszek Kamiński powiedział, że już podczas pierwszej kadencji Komisja składała 

wniosek w sprawie konieczności założenia pionowej opaski i dopiero potem miano przystąpić  

do dalszych prac. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, jakie kroki podjął Dyrektor w celu zapewnienia 

bezpieczeństwa uczniom. 

Dyrektor Pan Piotr Radojewski poinformował, że do tej pory na trwałe zamknięty był front-  

po rozpoczęciu roku szkolnego od godziny 9 do 13. Obecnie jest już otwarty. Młodzież została 

poinformowana przez wychowawców o prowadzonych pracach oraz drogach, którymi dowożony 

jest materiał budowlany. Ponadto ustawione zostały zapory ostrzegające przed 

niebezpieczeństwem.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy Dyrektor składał wniosek do Zarządu Powiatu  

w sprawie usytuowania altany zabezpieczającej osoby przez spadającym gruzem.  

Dyrektor Pan Piotr Radojewski powiedział, że jak tylko okazało się, że tynk jest niebezpieczny 

został odbity przez ekipę murarzy. Wejście zostanie zabezpieczone zgodnie z zaleceniami 

wykonawcy. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o funkcjonowanie pedagoga i psychologa w szkole. 

Dyrektor Pan Piotr Radojewski poinformował, że psycholog jest w szkole niedostępny, ale jest 

stały kontakt z poradnią psychologiczno- pedagogiczną. Pedagog jest zatrudniony w szkole, 

obserwuje się coraz częściej osłabienie psychiczne wśród uczniów w szkole. W tym roku był 

przypadek próby samobójczej ucznia, choć rodzina zaprzecza, że uczeń miał taki zamiar.  

Radna Pani Elżbieta Palka o rozpowszechnianie narkotyków w szkole. 
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Dyrektor Pan Piotr Radojewski powiedział, że nie było sygnałów o takim zagrożeniu. Szkoła 

stara się systematycznie przeprowadzać pogadanki przy udziale policji i pedagoga. Ponadto z for 

internetowych wynika, że tego typu środki są wykorzystywane przez młodzież głównie  

na prywatkach. Dyrektor powiedział, że w szkole jest również monitoring- 3 kamery znajdują się  

na zewnątrz oraz 6 w budynku. Rejestracja z kamer przechowywana jest przez dwa tygodnie.  

Nie zdarzają się też kradzieże kurtek. 
 

Zespół Szkół Zawodowych w Gostyniu 
Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski poinformował o funkcjonowaniu monitoringu w szkole oraz  

o dodatkowych zabezpieczeniach. W zespole zatrudnione są dwie panie pedagog na 25 godzin 

każda. Pomoc udzielana jest zarówno uczniom jak i rodzicom. Organizowane są pogadanki na 

różne tematy, np. „ 9 miesięcy bez alkoholu”, koncert profilaktyczny „Jak przez sen”, konkurs 

wiedzy o HIV i AIDS. W szkole prowadzony jest również punkt wsparcia. Wśród młodzieży, która 

ukończyła już 18 lat, używającej niecenzuralnych słów są praktykowane mandaty w wysokości  

100 zł wystawiane przez dzielnicowego. W szkole funkcjonuje szkolny program profilaktyki 

opracowany na lata 2007- 2010, który przewiduje szkolenia dla młodzieży jak i rodziców. Zajęcia 

lekcyjne odbywają się od godziny 8:00 do 18:40, gdyż w 2002 roku wprowadzono w klasach 

technikum dodatkowy język obcy, co związane jest z dodatkowym podziałem klas na mniejsze 

grupy. Przyznał, że stanowi to problem dla młodzieży dojezdnej. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o sposób radzenia sobie z agresją u młodzieży, szczególnie 

w sytuacji, gdy w szkole uczą się dzieci w przedziale wiekowym 16-20 lat.  

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski przypomniał zdarzenie sprzed kilku lat, kiedy starsi chłopcy  

w lasku wymuszali pieniądze od młodszych uczniów. Chłopcy ci zostali zatrzymani i osadzeni  

w areszcie w Śremie. Od tego momentu brak takich sygnałów o podobnych zajściach. 

Jednocześnie Dyrektor podkreślił dużą agresję słowną wśród uczennic pierwszych klas. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy wśród uczennic zdarzają się dziewczyny w ciąży. 

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski potwierdził, że takie sytuacje mają miejsce. Szkoła zapewnia 

dziewczętom pomoc pedagoga oraz pomoc ze strony nauczycieli. Wyjaśnił też, że na uczestnictwo 

w zajęciach „przygotowanie do życia w rodzinie” muszą wyrazić zgodę uczniowie i rodzice.  

W ubiegłym roku na 47 klas zgodę wyraziło 35 uczniów. Zajęcia nie odbyły się ze względów  

na zbyt duże problemy organizacyjne.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zapytał, czy konflikty słowne wynikają pomiędzy dziewczynami  

z miasta a dziewczynami pochodzącymi z wiosek. 

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski powiedział, że miejsce zamieszkania nie ma tu znaczenia. 

Są to dziewczyny z Gostynia. Dyrektor zwrócił też uwagę na zachowania mieszkańców osiedla 

podczas wakacji, gdzie dokonano wiele zniszczeń na terenie szkoły.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zapytał o problem używek na terenie szkoły. 

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski poinformował, że w ubiegłym roku liceum profilowane 

kończył uczeń, który miał wyrok za rozprowadzanie używek. Dyrekcję szkoły zapewniał, że nie 
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czynił tego na terenie szkoły. Z prowadzonych ankiet wynika, że ok. 5 % uczniów bierze różnego 

typu używki, ale po zajęciach na różnych imprezach. Również problem jest z paleniem 

papierosów, na co uczniowie w sporej części mają przyzwolenie rodziców. Na terenie szkoły jest 

zakaz palenia, w związku z czym często podczas przerw wychodzą poza teren, za ogrodzenie. 

Dyrektor przedstawił też stosunki panujące pomiędzy uczniami a pracodawcami, u których 

odbywają praktyki.  

Radny Pan Leszek Kamiński poruszył problem parkingu przy szkole na ul. Poznańskiej oraz na 

ul Tuwima.  

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski potwierdził, że sytuacja na ul. Poznańskiej jest bardzo 

trudna. Progi spowolniające nie stanowią problemu dla młodzieży. 

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, ilu uczniów uczęszcza do szkoły. 

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski odpowiedział, że do szkoły uczęszcza 1160 uczniów plus 

dwa oddziały szkoły policealnej. Poinformował też o liczbie poszczególnych oddziałów. Dodał,  

że szkoła nie prowadzi już warsztatów przy szkole z uwagi na brak chętnych. Zwrócił uwagę,  

że spada liczba uczniów uczących się w technikum, a wzrasta liczba uczniów szkoły zasadniczych. 

Poinformował też o zawodach wybieranych przez uczniów.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy planuje się w najbliższym czasie remont dachu. 

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski poinformował, że dach był remontowany dwa lata temu. 

Ponadto powiedział, że w szkole jest zatrudniona higienistka w godzinach od 8:00 do 15:00, po pół 

dnia w każdym budynku. W piątek zaistniała sytuacja, że po lekcji wychowania fizycznego zesłabł 

chłopak, któremu pomocy udzieliła higienistka, jednak podskoczyło mu ciśnienie i w związku z tym 

postanowiono zadzwonić po pogotowie. Przez przeszło pół godziny nikt w pogotowiu słuchawki nie 

podnosił. Dzwoniono również na numer 998, 112 z komórki oraz do szpitala, który przełączył 

rozmowę na pogotowie. Zajście miało miejsce pomiędzy godzina 11:30 a 12:00. Nie odpowiadał 

również numer 999. Ok. godz. 14:00 higienistka sprawdziła ponownie łączność- wówczas 

wszystko już działało prawidłowo. Chłopak, który zesłabł, ma problemy z sercem. Dyrektor dodał, 

że już wcześniej miało miejsce podobne zdarzenie- uczeń zesłabł, ale po pomocy udzielonej przez 

higienistkę doszedł do siebie. Jeden z nauczycieli jadących do domu odwiózł chłopaka, gdyż jego 

rodzice nie mieli czym przyjechać po syna do szkoły. Następnie rodzice z dzieckiem udali się  

do lekarza, który stwierdził wadę serca i powiedział, że działania podjęte przez szkołę mogły 

doprowadzić nawet do śmierci dziecka. Z tego też powodu niezbędna jest pomoc pogotowia. 

Dlatego też będzie prosił o wyjaśnienie Dyrektora SP ZOZ, gdzie w takich przypadkach ma szukać 

pomocy.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy dodzwoniono się do izby przyjęć szpitala.  

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski powiedział, że dodzwoniono się na centralę szpitala, z której 

przełączono na numer pogotowia.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek, po rozmowie telefonicznej z pracownikiem Państwowej Straży 

Pożarnej wyjaśnił, że tego dnia zostały przerwane kable telefoniczne.  
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Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli 
Dyrektor Pan Krzysztof Rybka poinformował, że w zakresie ochrony przeciwpożarowej były 

zalecenia dotyczące przeprowadzenia praktycznego sprawdzenia organizacji oraz 

przeprowadzenia ewakuacji budynku z powiadomieniem Komendanta PSP, uaktualnienie instrukcji 

bezpieczeństwa ewakuacji, przeprowadzenie próby ciśnieniowej węży hydrantowych, wyposażenie 

szafek hydrantowych, zapewnienie w obiektach szkoły urządzeń przeciwpożarowych hydrantów 

wewnętrznych zawieszonych w szafkach. Dyrektor poinformował też o podejmowanych 

działaniach mających zapewnić bezpieczeństwo uczącej się młodzieży. Zwrócił uwagę,  

że obserwuje się przyrost wypadków na lekcjach wychowania fizycznego. Wśród uczniów jest też 

chłopak, który odbywa karę więzienia w Śremie a jednocześnie uczy się w III klasie szkoły 

zawodowej w Śremie- jednak na egzaminy dojeżdża do Pogorzeli. W szkole uczy się 283 uczniów, 

razem z dorosłymi jest ich 588. Planuje się zainstalowanie monitoringu. W szkole jest zatrudniony 

pedagog, dobry jest również kontakt z Poradnią Psychologiczno- Pedagogiczną w Gostyniu.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy w szkole jest realizowany jakiś program profilaktyczny. 

Dyrektor Pan Krzysztof Rybka powiedział, że realizowany jest program wychowawczy oraz 

program profilaktyczny. Realizowany jest też program „Szkoła bez przemocy”.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy w szkole prowadzony jest przedmiot „ Wychowanie  

do życia w rodzinie” 

Dyrektor Pan Krzysztof Rybka powiedział, że przedmiot ten jest prowadzony we wszystkich 

klasach. 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy religia jest obowiązkowa. 

Dyrektor Pan Krzysztof Rybka powiedział, że na początku roku szkolnego rodzice składają 

deklaracje, czy dzieci będą uczęszczać na religię. Dyrektor podkreślił potrzebę budowy nowego 

boiska w ramach programu „Budowa boisk wielofunkcyjnych” ze sztuczną nawierzchnią.  
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